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PS 98/18 Godkjenning møteinnkalling og saksliste 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Beate Husa stilte spørsmål om det skal kome ei politisk sak angåande spesialundervisning i friskular. 
Det vart vist til RS sak 58/18. 
Fylkesdirektør opplæring bekrefta at det vil kome ei politisk sak om dette. 
 
Vedtak 
 
Møteinnkallinga og sakslista vart godkjent med merknaden ovanfor. 

PS 99/18 Godkjenning møteprotokoll forrige møte 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Vedtak 
 
Møteprotokoll frå møte den 06.11.2018 vart godkjent utan merknader. 
 

PS 100/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Referatsakene RS 63-70 vart refererte. 
 

PS 101/18 Spørsmål 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 

FO 1/18 Spørsmål frå Rosalind Fosse (Frp) - Kvalitetsmelding skoleåret 2017/2018 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 

Oppfølging av tilleggspunkt til Kvalitetsmeldinga 

Fylkesrådmannen viser til tilleggspunkt til sak Kvalitetsmeldinga i møte i OPHE 6. nov.: 
  

«OPHU er bekymret over den høye andelen av voksne som mobber i HFK sine skoler på 
enkelte fagområder.  
Vil peke på endringene i opplæringsloven kap 9A som er at det er lovfestet krav om at skolen 
skal ha nulltoleranse mot mobbing, etc. Eleven har en individuell rett til et trygt og godt 
skolemiljø. Da er det viktig med tydelige voksne i skolen.  
Ber rådmannen om ei orientering i kommande utvalsmøte om hvilke tiltak som er satt i gang 
og hvordan slike saker blir håndtert.» 
 

Svar på spørsmål: 
 
Fylkesrådmannen gir med dette ei oversikt over gjeldande prosedyrer knytt til opplæringslova §9A og 
vil kome med ein kort presentasjon i møtet om tiltak og korleis saker vert handtert etter §9A-5.  
 
Etter endringane i opplæringslova kap 9A i 2017 har Hordaland fylkeskommune revidert retningslinjer 
for arbeidet med skulemiljøet, jf følgjande prosedyrer i kvalitetsportalen:  
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 Nulltoleranse og systematisk arbeid etter opplæringslova §§9A-3 og 13-10, med føremål å 
sikre at skulane arbeider aktivt og systematisk med tiltak som fremjar eit godt skulemiljø og 
som verkar førebyggjande mot krenking.  

 Informasjons- og involveringsplikta oppll §§ 9A-9 og 9A-8 
 Aktivitetsplikta etter oppll §§9A-4, 9A-5 og 13-10  

o Aktivitetsplikta presiserer og erstattar tidlegare lovreglar om enkeltvedtak.  
 Når tilsette krenkjar, oppll §9A-5  

o Ny §9A-5 inneber skjerpa aktivitetsplikt dersom ein som arbeider på skulen, krenkjer 
ein elev. Ved mistanke eller kjennskap til slike hendingar, skal skuleeigar varslast.  

o Føremålet med prosedyren er å sikre rutinar for etterleving av aktivitetsplikta gjennom 
ivaretaking av 
 eleven sine rettar  
 arbeidsrettslege prinsipp, jf prosedyre for behandling av personalsaker. 

 
Fylkesrådmannen sikrar oppfølging av opplæringslova kap 9A gjennom  
 Oppfølging av skulane sitt arbeid med læringsmiljø  
 Tema på m.a. skulebesøk som oppfølging av kvalitetssystemet, tilsyn ved behov   
 Rådgjeving overfor skuleleiinga knytt til enkeltsaker (regionleiar, mobbeombod, HR)  
 Samarbeid med og involvering av HR-seksjonen i samband med §9A-5  
 Tema knytt til implementering og oppfølging av regelverk på rektorsamlingar og eigne 

kursrekker om oppll kap 9A 
 Årleg skulemiljøkonferanse  
 Kartleggingsverktøy og metodikk for arbeid med læringsmiljø (Spekter)  
 Malar utarbeidde for prosedyrer i kvalitetsportalen  
 Meldingsrutiner og rapportering frå skulane til skuleleigar to gonger pr år  
 Evaluering og justering av prosedyrer i samband med fylkessamanslåinga 
 Deltaking i evaluering i regi av Udir om endringane i kap 9A  

 
Vedlegg: 

- Prosedyre § 9 A-5 
- Prosedyre aktivitetsplikt 
- Prosedyre informasjon og involveringsplikt 
- Nulltoleranse og systematisk arbeid etter oppll. 
- Behandling personalsaker 

FO 2/18 Spørsmål frå Erichsen (V) - praksis ved gjennomføring av privateksamen 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Spørsmål utval for opplæring og helse: praksis ved gjennomføring av 
privatisteksamen  
 
Representanten Elizabeth Toft Erichsen (V) har sendt inn følgjande spørsmål vedkomande praksis 
ved gjennomføring av privatisteksamen.  
 
«I dag finnes ein offentleg eksamen for dei som ikkje har klart å oppnå karakteren dei treng i vanleg 
vidaregåande skule, ein privatisteksamen utan ekstra offentleg undervisningstilbud.  
 
Dei som treng den ekstra hjelpa for å oppnå nok kunnskap til å bestå må derfor søke undervisning på 
private skular. Til no har dette fungert nokonlunde som på ein vanleg vidaregåande skule: Elevane 
vert eksaminert av eigen lærar og sensurert av ekstern lærar.  
 
Frå våren av er det endring på dette, elevane vil ikkje lengre kunne ha eigen lærar som eksaminator. 
Ein ekstra trygghet som dei gjerne kan trenge, vil verte tatt vekk. Vi veit at det er mange grunnar til at 
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elevar må ta opp igjen fag, og ikkje få gongar er dette knytt til angst. Då er det synd om dei vil miste 
denne tryggleiken.  
 
Etter det er forstår er dette ein praksis som ikkje andre stadar i landet har. Kvifor vel ein då ein slik 
praksis i  
Hordaland? Vi ynskjer jo at endå fleire skal fullføre vidaregåande skule, korleis er ein slik praksis 
foreneleg med det?»  
 
Svar på spørsmål om praksis ved gjennomføring av privatisteksamen: 
 
Fylkesrådmannen viser til RS-sak 38/18 i Opplærings- og helseutvalet 5. juni 2018, der det vart gjort 
greie for endring av praksis, bakgrunn for endringa, tidspunkt for innføring samt praksis i nokre andre 
fylkeskommunar. 

FO 3/18 Spørsmål frå Rosalind Fosse (FrP) - utvidelse av Askøy vgs, konsekvens for Kanvas 
barnehage 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Ved utvidelse av Askøy VG vil Kanvas barnehage i samme området rives og må få en ny lokasjon. 
Barnehagen ligger i dag svært sentralt i Kleppestø som er regions senter. Det er av stor betydning for 
Askøy kommune at man klarer å finne ny løsning for denne. 
 
Askøy kommunestyre har bedt rådmannen om ta kontakt med HFK med tanke på mulighet å få en ny 
vurdering av å lokalisere barnehagen sammen med ny VG skole. Askøy kommune ser dette som et 
unikt tilbud til de som skal ha sin arbeidsplass på både Askøy V.G så vel Kleppestø u. Skole. 
 
Frp vil spørre om hvilke vurderinger som er gjort i denne saken tidligere og om det er mulig å gjøre en 
ny vurdering av saken for å kunne få en hensiktsmessig plassering av barnehage i tilknytning til Askøy 
VG 
 

PS 102/18 Ymse 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Dan Femoen (H) sette fram følgjande oversendingsforslag til Kontrollutvalet: 
 

«Viser til RS 58/18 ad. spørsmål frå representanten Tore Andre Ljosland vedkommande 
spesialundervisning friskular. 
 
Kontrollutvalet bes særleg vurdere lovtolkninga. 
 
Eit spørsmål er om det ikkje vil vere eit brot på elevens rett til spesialundervisning dersom 
finansiering ikkje dekker dei reelle utgiftene. Det neste spørsmålet er om potten til 
spesialundervisning skal vere relatert til elevar som mottar spesialundervisning eller om det 
skal vere relatert til det totale elevtalet.» 

 
Røysting 
 
Femoen sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling. 
 

PS 103/18 Justering av tilbodsstrukturen 2019/20 (klassesaka) 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til følgjande tilbodsstruktur for skuleåret 2019/2020: 
 
 



6 

1. Tilbodet på RM blir endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Fusa vgs Vg1 RM TAF 1 5 

Netto endring  1 5 
 
2. Tilbodet på SS blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvinnherad vgs Vg2 Sal, service og tryggleik 1 15 

Voss gymnas Vg2 Reiseliv 1 15 

Netto endring   2 30 
 
3. Tilbodet på BA blir endra slik:  

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Odda vgs Vg1 BA 1 15 

Odda vgs Vg2 Byggteknikk -1 -15 

Netto endring   0 0 
 
4. Tilbodet på TIP blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvam vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Kvinnherad vgs Vg2 Kjemiprosess 1 15 

Åsane vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Laksevåg vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Netto endring   4 60 
 
5. Tilbodet på EL blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Askøy vgs Vg2 Data og elektronikk 1 15 

Stord  vgs Vg1 EL m/ST 1 15 

Stord  vgs Vg2 Elenergi -1 -15 

Årstad vgs Vg2 Elenergi -2 -30 

Årstad vgs Vg1 EL 1 15 

Netto endring   0 0 
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6. Tilbodet på HO blir endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvam vgs Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 0,5 7,5 

Kvam vgs Vg2 Helsearbeidarfag -0,5 -7,5 

Olsvikåsen vgs Vg2 HO m/ST - Helsearbeidarfag 1 15 

Olsvikåsen vgs Vg2 HO m/ST - Barne- og ungdomsarbeidarfaget 1 15 

Osterøy vgs Vg2 Helsearbeidarfag 1 15 

Nordahl Grieg 
vgs Vg3 Studieførebuande HO 1 30 

Knarvik vgs Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 1 15 

Netto endring   5 90 
 
7. Tilbodet på DH blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør 1 15 

Netto endring   1 15 
 
8. Tilbodet på ME blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Stord vgs Vg2 ME 1 30 

Stord vgs Vg3 ME -1 -30 

Netto endring   0 0 
 
9. Tilbodet på KDA blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Voss gymnas Vg2 KDA 1 30 

Voss gymnas Vg3 KDA -1 -30 

Netto endring   0 0 
 
10. Tilbodet på ST blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Austevoll vgs Vg1 ST 1 30 

Netto endring   1 30 
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11. Tilbodet på innføringstilbod for minoritetsspråklege elevar blir endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Bergen 
Katedralskole Vg2 Studiespes. for min.språklege -1 -15 

Netto endring   -1 -15 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Roger Pilskog sette fram slikt forslag på vegne av LO: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda mener at før nye klasser på yrkesfag opprettes, må det være 
tilgjengelige læreplasser. 
 
Yrkesopplæringsnemnda er skeptisk til opprettelse av ny Vg1 Elektro på Årstad vgs skoleåret 
2019/2020. Det har bakgrunn i arbeidslivets meldte bransjebehov, samt at det er planlagt med 
ytterligere reduksjon på Vg2 Elenergi skoleåret 2020/2021. 
 
Yrkesopplæringsnemnda er positiv til TAF RM, forutsatt at det foreligger avtale mellom skole 
og bedrifter. Men yrkesopplæringsnemnda stiller seg spørrende om Fusa vgs er klok 
lokalisering, da skolen ligger langt vekk fra de relevante bedriftene. 
 
Yrkesopplæringsnemnda viser til vekst på yrkesfaglige studieforberedende klasser, og mener 
dette er en uheldig utvikling. Dette skaper mellom annet stort press på bedriftene i YFF, og 
bedriftene spør seg hvorfor de skal ta i mot elever til utplassering som ikke har ambisjon om å 
gå i lære. 
 
Yrkesopplæringsnemnda ber om at i kommende saker om tilbudsstruktur, herunder spørsmål 
om opprettelse og nedlegging av yrkesfagklasser, må saken og synliggjøre skolens resultat for 
overgang fra Vg2 til læreplass.» 
 

Røysting 
 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Yrkesopplæringsnemnda mener at før nye klasser på yrkesfag opprettes, må det være tilgjengelige 
læreplasser. 

 
Yrkesopplæringsnemnda er skeptisk til opprettelse av ny Vg1 Elektro på Årstad vgs skoleåret 
2019/2020. Det har bakgrunn i arbeidslivets meldte bransjebehov, samt at det er planlagt med 
ytterligere reduksjon på Vg2 Elenergi skoleåret 2020/2021. 

 
Yrkesopplæringsnemnda er positiv til TAF RM, forutsatt at det foreligger avtale mellom skole og 
bedrifter. Men yrkesopplæringsnemnda stiller seg spørrende om Fusa vgs er klok lokalisering, da 
skolen ligger langt vekk fra de relevante bedriftene. 

 
Yrkesopplæringsnemnda viser til vekst på yrkesfaglige studieforberedende klasser, og mener dette er 
en uheldig utvikling. Dette skaper mellom annet stort press på bedriftene i YFF, og bedriftene spør seg 
hvorfor de skal ta i mot elever til utplassering som ikke har ambisjon om å gå i lære. 

 
Yrkesopplæringsnemnda ber om at i kommende saker om tilbudsstruktur, herunder spørsmål om 
opprettelse og nedlegging av yrkesfagklasser, må saken og synliggjøre skolens resultat for overgang 
fra Vg2 til læreplass. 
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Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Dan Femoen (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Det vert oppretta ein klasse toppidrett innanfor bygg og anleggsteknikk (BA) ved Arna 
vidaregåande skule frå skuleåret 2019.» 

 
Alexander Fosse Andersen (SP) sette fram slikt forslag på vegner av Ap, KrF, SV og SP: 
 

«Utval for opplæring og helse ynskjer ikkje ein ekstra parallell på Vg1 EL på Årstad Vgs.» 
 

John Helge Gullaksen (H) sette fram slik protokollmerknad på vegne av H, Frp, R, V og MDG: 
 

«Vi ønskjer å la Fusa vgs få prøve å opprette TAF RM  (Tekniske allmennfag på Restaurant- 
og matfag.) Viss de ikkje får tilfredstillande innsøking, så bør Sandsli vgs prioriterast neste 
gong.» 

 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag:  
 

«Utval for opplæring og helse ber om at fylkesrådmanen greier ut mogelegheten for å 
opprette toppidrett innanfor bygg og anleggsteknikk (BA) frå skuleåret 2019 fram mot 
fyrstkommande fylkesutval.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Alexander Fosse Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Dan Femoen sitt forslag fekk 8 røyster ( H, Frp, V, R, og MDG) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet mot Emil Gadolin sitt forslag som fekk 7 (A, SV, SP og KrF) røyster og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til følgjande tilbodsstruktur for skuleåret 2019/2020: 
 
1. Tilbodet på RM blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Fusa vgs Vg1 RM TAF 1 5 

Netto endring  1 5 
 
2. Tilbodet på SS blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvinnherad vgs Vg2 Sal, service og tryggleik 1 15 

Voss gymnas Vg2 Reiseliv 1 15 

Netto endring   2 30 
 
3. Tilbodet på BA blir endra slik:  

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Odda vgs Vg1 BA 1 15 

Odda vgs Vg2 Byggteknikk -1 -15 

Netto endring   0 0 
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4. Tilbodet på TIP blir endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvam vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Kvinnherad vgs Vg2 Kjemiprosess 1 15 

Åsane vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Laksevåg vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Netto endring   4 60 
 
5. Tilbodet på EL blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Askøy vgs Vg2 Data og elektronikk 1 15 

Stord  vgs Vg1 EL m/ST 1 15 

Stord  vgs Vg2 Elenergi -1 -15 

Årstad vgs Vg2 Elenergi -2 -30 

Årstad vgs Vg1 EL 1 15 

Netto endring   0 0 
 
6. Tilbodet på HO blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvam vgs Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 0,5 7,5 

Kvam vgs Vg2 Helsearbeidarfag -0,5 -7,5 

Olsvikåsen vgs Vg2 HO m/ST - Helsearbeidarfag 1 15 

Olsvikåsen vgs Vg2 HO m/ST - Barne- og ungdomsarbeidarfaget 1 15 

Osterøy vgs Vg2 Helsearbeidarfag 1 15 

Nordahl Grieg 
vgs Vg3 Studieførebuande HO 1 30 

Knarvik vgs Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 1 15 

Netto endring   5 90 
 
7. Tilbodet på DH blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør 1 15 

Netto endring   1 15 
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8. Tilbodet på ME blir endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Stord vgs Vg2 ME 1 30 

Stord vgs Vg3 ME -1 -30 

Netto endring   0 0 
 
9. Tilbodet på KDA blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Voss gymnas Vg2 KDA 1 30 

Voss gymnas Vg3 KDA -1 -30 

Netto endring   0 0 
 
10. Tilbodet på ST blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Austevoll vgs Vg1 ST 1 30 

Netto endring   1 30 
 
11. Tilbodet på innføringstilbod for minoritetsspråklege elevar blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Bergen 
Katedralskole Vg2 Studiespes. for min.språklege -1 -15 

Netto endring   -1 -15 
 
Fylkesutvalet ynskjer ikkje ein ekstra parallell på Vg1 EL på Årstad Vgs. 
 
Det vert oppretta ein klasse toppidrett innanfor bygg og anleggsteknikk (BA) ved Arna vidaregåande 
skule frå skuleåret 2019. 
 
Protokollmerknad frå H, FrP, R, V og MDG 
 
Vi ønskjer å la Fusa vgs få prøve å opprette TAF RM  (Tekniske allmennfag på Restaurant- og 
matfag.) Viss de ikkje får tilfredstillande innsøking, så bør Sandsli vgs prioriterast neste gong.» 
 

PS 104/18 Askøy vgs - Samarbeidsavtale med Askøy kommune 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner vedlagte samarbeidsavtale vedrørande Myrane mellom Askøy 

kommune og Hordaland fylkeskommune. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtalar som oppfølging av samarbeidsavtalen, jf. punkt 
10 i samarbeidsavtalen. 

 
  



12 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget godkjenner vedlagte samarbeidsavtale vedrørande Myrane mellom Askøy 

kommune og Hordaland fylkeskommune. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtalar som oppfølging av samarbeidsavtalen, jf. punkt 
10 i samarbeidsavtalen. 

 

PS 105/18 Høyringsuttale - endringar i universitets- og høgskulelova og 
fagskulelova - studentombod, trakassering og tilrettelegging av læringsmiljø 

Forslag til vedtak 
 
Følgjande uttale vert gjeve i samband med endringar i fagskulelova om studentombod, trakassering 
og tilrettelegging av læringsmiljø: 
 
Hordaland fylkeskommune støttar departementet sine forslag til endring av fagskulelova om å; lovfeste 
ordning med studentombod, å synleggjere utdanningsinstitusjonane si plikt til å førebygge og forhindre 
trakassering, samt å harmonisere § 15 i fagskulelova med Likestillings- og diskrimineringslova § 21.  
 
Hordaland fylkeskommune støttar derimot ikkje at kostnadene knytt til ordninga med studentombod 
skal takast innanfor fagskulane sine eigne rammer. Hordaland fylkeskommune meiner at det må vere 
ein føresetnad at ordninga med studentombod vert følgt opp med statleg finansiering.  
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Følgjande uttale vert gjeve i samband med endringar i fagskulelova om studentombod, trakassering 
og tilrettelegging av læringsmiljø: 
 
Hordaland fylkeskommune støttar departementet sine forslag til endring av fagskulelova om å; lovfeste 
ordning med studentombod, å synleggjere utdanningsinstitusjonane si plikt til å førebygge og forhindre 
trakassering, samt å harmonisere § 15 i fagskulelova med Likestillings- og diskrimineringslova § 21.  
 
Hordaland fylkeskommune støttar derimot ikkje at kostnadene knytt til ordninga med studentombod 
skal takast innanfor fagskulane sine eigne rammer. Hordaland fylkeskommune meiner at det må vere 
ein føresetnad at ordninga med studentombod vert følgt opp med statleg finansiering.  
 

PS 106/18 Høyring om endringar i opplæringslova og friskolelova - skolebytte i 
vidaregåande opplæring 

Forslag til innstilling 
 
Utval for opplæring og helse støttar forslaget om å innføre heimel i lov for fylkeskommunar og 
fylkesmannen til å kunne pålegge skulebyte for elevar i vidaregåande opplæring. Friskulelova må 
endrast slik at den vert tilpassa den nye føresegna i opplæringslova.  
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Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke 
 
Vedtak 
 
Utval for opplæring og helse støttar forslaget om å innføre heimel i lov for fylkeskommunar og 
fylkesmannen til å kunne pålegge skulebyte for elevar i vidaregåande opplæring. Friskulelova må 
endrast slik at den vert tilpassa den nye føresegna i opplæringslova.  
 

PS 107/18 Tap av godkjenning som lærebedrift 

Forslag til vedtak 
 
1. Dei nye retningslinene og rutinar for tap av godkjenning som lærebedrift vert godkjent. 

 
2. Yrkesopplæringsnemnda etablerer ei arbeidsgruppe i nemnda som raskt kan gi sin uttale på 

vegner av nemnda i saker om tap av godkjenning dersom det er lenge til neste møte. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Dei nye retningslinene og rutinar for tap av godkjenning som lærebedrift vert godkjent. 
 
Yrkesopplæringsnemnda etablerer ei arbeidsgruppe i nemnda som raskt kan gi sin uttale på vegner 
av nemnda i saker om tap av godkjenning dersom det er lenge til neste møte. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Dei nye retningslinene og rutinar for tap av godkjenning som lærebedrift vert godkjent. 

 
2. Yrkesopplæringsnemnda etablerer ei arbeidsgruppe i nemnda som raskt kan gi sin uttale på 

vegner av nemnda i saker om tap av godkjenning dersom det er lenge til neste møte. 
 

PS 108/18 Gjennomføringsplan i eit fireårig heilskapleg opplæringsløp.- Eit 
målretta arbeid med å skaffe elevar læreplass og sikre bedriftene kvalifiserte 
lærlingar 

Forslag til innstilling 
  
1. Ordninga med YFK blir frå 2020 permanent og utvida til å gjelde dei vidaregåande skulane i 

Hordaland med yrkesfag. Dei fem yrkesfaglege koordinatorane får ansvar for kvar sine 
regionar. 
 

2. Yrkesfagleg koordinator får i samarbeid med skuleeigar ansvar for gjennomføringsplan og val 
av arbeidsstad i den enkelte YFK-region. 
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Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Roger Pilskog sette fram slikt forslag på vegne av LO: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda sier seg fornøyd med prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i 
lære» så langt. 
 
Yrkesopplæringsnemnda mener det vil være en stor fordel å evaluere prosjektet, før det tas 
beslutning om å innføre tiltaket som permanent ordning. 
 
En slik evaluering bør og ta opp i seg hvordan Hfk skal lede og samordne yrkesfag 
koordinatorenes arbeid».  
 

Røysting 
 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Yrkesopplæringsnemnda sier seg fornøyd med prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i lære» så 
langt. 

 
Yrkesopplæringsnemnda mener det vil være en stor fordel å evaluere prosjektet, før det tas beslutning 
om å innføre tiltaket som permanent ordning. 

 
En slik evaluering bør og ta opp i seg hvordan Hfk skal lede og samordne yrkesfag koordinatorenes 
arbeid».  
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Utval for opplæring og helse sier seg nøgd med prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i 
lære» så langt.  
 
Utval for opplæring og helse meiner at det vil være ein stor fordel å evaluere prosjektet, før 
det vert teke ein beslutning om å innføre tiltaket som permanent ordning.  
 
Sak om evaluering og om korvidt ordninga skal gjerast permanent skal seinast behandlast i 
fylkestingsmøtet sommer 2019.» 
 

Røysting 
 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet sier seg nøgd med prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i lære» så langt.  
 
Fylkesutvalet meiner at det vil være ein stor fordel å evaluere prosjektet, før det vert teke ein 
beslutning om å innføre tiltaket som permanent ordning.  
 
Sak om evaluering og om korvidt ordninga skal gjerast permanent skal seinast behandlast i 
fylkestingsmøtet sommer 2019.» 
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PS 109/18 Evaluering Hyssingen produkssjonsskole 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget sluttar seg til tilrådinga gitt i rapporten «Evaluering av Hyssingen produksjonsskole», og 
produksjonsskulen går frå forsøk til ordinær drift frå 01.01.19. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Fylkestinget sluttar seg til tilrådinga gitt i rapporten «Evaluering av Hyssingen produksjonsskole», og 
produksjonsskulen går frå forsøk til ordinær drift frå 01.01.19. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget sluttar seg til tilrådinga gitt i rapporten «Evaluering av Hyssingen produksjonsskole», og 
produksjonsskulen går frå forsøk til ordinær drift frå 01.01.19. 
 

PS 110/18 Rapport frå elev- og lærlingombodet - oppfølging 

Forslag til vedtak 
 
Utval for opplæring og helse tek tilbakemeldinga til orientering. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Utval for opplæring og helse tek tilbakemeldinga til orientering. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Utval for opplæring og helse tek tilbakemeldinga til orientering. 
 

PS 111/18 Rapport og løypemelding frå mobbeombodet i HFK 2018 - oppfølging 
frå fylkesrådmannen 

Forslag til vedtak 
 
Utval for opplæring og helse tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
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Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Utval for opplæring og helse tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Utval for opplæring og helse tek tilbakemeldinga til orientering. 
 

PS 112/18 Klimaplanen sitt handlingsprogram 2019 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2019 slik det går fram av saka. 

 
 

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2019 (klimabudsjettet) vert handsama i 
fylkesbudsjettet for 2019. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er 
basert på kostnadsoverslag og fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar. 
 

 

3. Særleg fokus i 2019 vil vere arbeid for eit felles miljøstyringssystem med Sogn og Fjordane 
fylkeskommune. 

 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 27.11.2018  
 
Christoffer Thomsen (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

Endringsforslag til sak 112/18 
Klimaplanen sitt handlingsprogram 2019 
 
1.Tiltak 1.2 Miljøstyring av Hordaland fylkeskommune 
Punkt 8: Redusere utbetaling til godtgjørelse av fossil kjøring.  
 
Forslag: 
Punktet utgår 
 
2.Areal og transport (side 210) 
Forslag: 
Strategi A: 
Punkt 1 og 2, ordet ”skal” endres til ”bør”. 
 
3.Retningslinjer for planlegging: 
Forslag: 
Punkt 1 og 3, ordet ”skal” endres til ”bør” 
 
4.Strategi C: Avgrense biltrafikk (side 210) 
Punkt 9. Innføring av differensierte bompenger i og kring Bergen i høve: 

- Rushtid 
- Miljøutslepp 
- Tal i passasjerer i bilen 

Punkt 10. Reduksjon i tallet på offentlige og private langtids-parkeringsplasser i sentrale 
deler av Bergen. 
 
Forslag: 
Punktene utgår 
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5.Tiltak 5.6 Miljødifferensierte bompenger 
Forslag: 
Avsnittet utgår 

 
Røysting 
 
Det vart punktvis votering. 
 
1.Tiltak 1.2 Miljøstyring av Hordaland fylkeskommune 
Til punkt 8: Redusere utbetaling til godtgjørelse av fossil kjøring.  
Thomsen sitt forslag fekk 6 røyster (Frp, H og V) og fall. 
 
2. Areal og transport (side 210) 
Thomsen sitt forslag fekk 6 røyster (Frp, H og V) og fall. 
 
3. Retningslinjer for planlegging: 
Thomsen sitt forslag fekk 6 røyster (Frp, H og V) og fall. 
 
4. Strategi C: Avgrense biltrafikk (side 210) 
Thomsen sitt forslag fekk 5 røyster (Frp og H) og fall. 
 
5. Tiltak 5.6 Miljødifferensierte bompenger 
Thomsen sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2019 slik det går fram av saka. 

 
2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2019 (klimabudsjettet) vert handsama 

i fylkesbudsjettet for 2019. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka  
er basert på kostnadsoverslag og fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege  
justeringar. 
 

3. Særleg fokus i 2019 vil vere arbeid for eit felles miljøstyringssystem med Sogn og Fjordane  
fylkeskommune. 


